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BR.0012.1.2019 

Protokół 

z posiedzenia połączonych Komisji Infrastruktury: Społecznej i Spraw Obywatelskich  

oraz Technicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Niemczy, 

które odbyło się 22 stycznia 2019 roku.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.06 w sali posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy  

w Niemczy. Obradom połączonych Komisji przewodniczyła Pani Wiesława Kajrys - 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich. 

W posiedzeniu połączonych komisji, na ogólną liczbę 14 Radnych, udział wzięło 14 Radnych 

- listy obecności Radnych stanowią odpowiednio załączniki nr 1, 2 do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu połączonych komisji uczestniczyli: Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza 

Jarosław Węgłowski, Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska, Skarbnik Gminy Marta 

Żłobnica – Wnuk, Kierownicy Referatów Urzędu Miasta i Gminy Niemcza, Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej wraz z pracownikami, Pracownik punktu Konsultacyjnego  

w Niemczy oraz Przewodniczący GKRPA. 

Sołtysi: 

1. Piotr Mielnik 

2. Kazimierz Dziadkowiec 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

2. Opieka społeczna i współpraca punktu konsultacyjnego, finansowanego z GKRPA.  

3. Opiniowanie projektów uchwał. 

4. Sprawy różne 

Ad 1. Przewodnicząca Wiesława Kajrys otworzyła posiedzenie połączonych komisji. 

Nawiązując do ostatnich wydarzeń, które miały miejsce w Gdańsku, obrady rozpoczęły się od 

uczczenia chwilą ciszy tragicznej śmierci Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. Następnie 

Przewodnicząca Wiesława Kajrys przedstawiła porządek. 

Ad 2. Przewodnicząca obrad otwierając dyskusję na temat opieki społecznej i współpracy 

punktu konsultacyjnego, finansowanego z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (GKRPA), poprosiła o zabranie głosu Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Niemczy Agnieszkę Musiała. Pani Kierownik poprosiła swojego pracownika  
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o przedstawienie informacji na powyższy temat. Przedstawiona informacja stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radna Kamila Smęt zapytała Kierownika OPS dlaczego jest za tym, aby punkt przy ośrodku 

nie funkcjonował, skąd taka decyzja? Kierownik Agnieszka Musiała wyjaśniła różnicę 

pomiędzy działalnością prowadzoną na rzecz podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Niemczy przez Panią Alicję Gacek a działalnością Punktu Konsultacyjnego, która 

finansowana była ze środków GKRPA i prowadzoną również przez Panią Gacek. Kierownik 

podkreśliła, że nie jest za likwidacją punktu konsultacyjnego i z tego co jej wiadomo punkt ma 

funkcjonować dalej. Przewodnicząca poprosiła Panią Alicję Gacek prowadzącą w 2018 roku 

usługi psychologiczne w ramach działalności Gminnego Punktu Konsultacyjnego w Niemczy. 

Pani Alicja Gacek poinformowała Radnych, że Punkt Konsultacyjny funkcjonował ze środków 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Przedstawiła założenia 

działalności punktu, omówiła zasady pracy z klientami, podejmowane działania na rzecz osób 

uzależnionych wymagających niemal natychmiastowej pomocy. Wśród osób, którym udzielano 

pomocy były matki z dziećmi, dzieci pogorzelców, którym organizowano bezpłatny 

wypoczynek. Natomiast z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Niemczy (OPS) była podpisana 

odrębna umowa na dodatkowe konsultacje i pomoc osobom zainteresowanym, o czym była 

mowa w piśmie przesłanym do Przewodniczącej Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 3 stycznia 

2019 roku.  

Radna Edyta Mielnik zapytała czy umowa, o której mowa jest podpisana z gminą ze 

środków GKRPA ? Pani Alicja Gacek po raz kolejny zwróciła uwagę na dwa różne zakresy 

zawartych umów. Głos w sprawie zabrali również pracownicy socjalni OPS, którzy 

przedstawili sprawę swoich podopiecznych. Pani Alicja Gacek odniosła się do wypowiedzi 

pracownika OPS. 

Radna Alicja Borodajko wyraziła swoje zdanie na temat dyskusji, która została podjęta 

miedzy zaproszonymi na posiedzenie osobami. Po czym dodała, że konflikty omawiane przez 

Panie nie są tematem dzisiejszego posiedzenia, natomiast Punkt Konsultacyjny funkcjonował  

i nadal będzie. 

Radna Edyta Mielnik zapytała Panią Gacek o to do kogo składane są sprawozdania  

z realizacji zadań w ramach zawartych umów. Pani Alicja Gacek odpowiedziała, że 

sprawozdania składane są zgodnie z warunkami umów do gminy. Po czym Radna Edyta 

Mielnik podsumowała wypowiedzi zebranych na posiedzeniu i stwierdziła, że punkt 

konsultacyjny powinien nadal funkcjonować pomimo niewyrażenia przez Panią Alicję Gacek 

chęci do dalszej współpracy. 



3 
 

Radny Miłosz Wrzesiński zabierają głos w dyskusji, poprosił o wystudzenie emocji  

i potraktowanie sprawy priorytetowo, aby mieszkańcy naszej gminy mogli liczyć nadal na 

pomoc psychologiczną. Uznał, że działalność punktu jest ważna dla społeczności lokalnej  

i podziękował Pani Alicji Gacek za dotychczasową pracę. 

Radna Wiesława Kajrys zapytała Panią Annę Kuźmińską Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Niemczy o to jak wyglądała współpraca szkoły z Panią Alicją Gacek? Pani 

Dyrektor wskazała, że nie zna Pani Gacek na tyle by oceniać jej pracę. 

Radny Andrzej Osipowicz zwrócił uwagę na to, że Punkt Konsultacyjny jest wpisany  

w programy profilaktyczne przyjęte do realizacji w 2019 roku, wskazał na wyrażana przez 

mieszkańców gminy prośbę o to aby punkt konsultacyjny nadal funkcjonował. 

Radna Kamila Smęt wyraziła swoje niezadowolenie w wobec kwestii poruszanych na 

posiedzeniu. 

Radna Maria Oleksiak wyraziła swoje zdanie na temat poruszanych spraw i nie powinno 

to mieć miejsca. Burmistrz przyznał, że wszyscy stoimy na tym samym stanowisku, że Punkt 

Konsultacyjny będzie funkcjonował nadal. Po czym dodał, że terminowa umowa na 

świadczenie usług w Punkcie Konsultacyjnym w Niemczy wygasła, wobec czego powstała 

potrzeba weryfikacji założeń umowy i zapewnienia obsady w Punkcie Konsultacyjnym. Na 

kilka pytań Burmistrza Jarosława Węgłowskiego w zakresie swojej organizacji pracy w punkcie 

Pani Alicja Gacek odpowiedziała, wskazując na obowiązujący w 2018 roku harmonogram 

swojej pracy. 

Radna Edyta Mielnik zwróciła uwagę na to, że sprawy personalne danej jednostki 

powinny zostać załatwione inaczej, natomiast do radnych powinna zostać skierowana 

ostateczna decyzja i pełna informacja. Burmistrz wskazał na swoje wątpliwości co do zakresu 

świadczonych usług w punkcie, wobec wniesionych przez mieszkańców uwag. Pani Alicja 

Gacek poinformowała o swojej rezygnacji z realizacji zadań w punkcie i nie ma nic przeciwko, 

aby ktoś inny punkt prowadził. Zwróciła uwagę na to, że jej obecność na tym posiedzeniu jest 

tylko po to, aby wyrazić głos za prowadzeniem i kontynuowaniem działalności punktu.  

Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys zapytała czy został ogłoszony już konkurs na 

prowadzenie punktu konsultacyjnego? Burmistrz Jarosław Węgłowski poinformował Radnych, 

że konkurs zostanie ogłoszony do końca miesiąca. Radna Kamila Smęt podsumowując 

wskazała na potrzebie istnienia Punktu Konsultacyjnego. 

Przewodniczący GKRPA Pan Jan Prokop zabierając głos wskazał na określenie górnej 

granicy kosztu świadczenia usług świadczonych dla zainteresowanych Punktu 

Konsultacyjnego. 
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Radna Kamila Smęt zapytała o realizację założeń programów  w ramach projektów  

z udziałem finansowych środków zewnętrznych w Ośrodku Pomocy Społecznej w Niemczy. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła zasady realizacji projektów w 2019 roku. 

Przewodnicząca obrad podziękowała osobom zaproszonym na posiedzenie komisji i 

zabranie głosu w sprawie działalności Punktu Konsultacyjnego w Niemczy. 

Radna Kamila Smęt zapytała co z zapewnieniem dodatkowych środków finansowych 

na funkcjonowanie świetlic środowiskowych ?  

Dodatkowych informacji na ten temat oraz zasad funkcjonowania Punktu Konsultacyjnego 

udzieliła Zastępca Burmistrza Pani Bożena Rynkowska. Pani Burmistrz wyjaśniła,  

że wątpliwości wobec realizacji zadań w 2018 roku w Punkcie Konsultacyjnym pojawiły się 

m. in. w momencie zaproponowanych zmian w budżecie. Świadczenia usług psychologicznych 

były realizowane przez Panią Gacek na podstawie dwóch odrębnych umów o bardzo zbliżonych 

zakresach, z czego jedna była zawarta z OPS w Niemczy i ujęta w budżecie jednostki.  

W związku z tym, że OPS w 2019 roku przystąpił do realizacji projektu „W RODZINIE SIŁA”, 

decyzją Pani Kierownik umowa z dodatkowe usługi psychologiczne nie została przedłużona. 

Zaoszczędzone pieniądze zostały podczas obrad komisji budżetowej przeznaczone na świetlicę 

środowiskową. Pani Burmistrz dodała również, że na realizację usług i funkcjonowanie Punktu 

Konsultacyjnego będzie rozpisany konkurs do końca miesiąca. 

Radna Alicja Borodajko nawiązując do pracy Ośrodka Pomocy Społecznej i realizacji 

jednego z zadań w zakresie dofinansowania posiłków w szkole, zapytała ile osób korzysta  

z tego rodzaju pomocy? Pani Kierownik Agnieszka Musiała wskazała  na 12 osób dorosłych 

(korzystało w grudniu, w chwili obecnej na rok 2019 wnioski są kompletowane) i 40 dzieci. 

Pani Kierownik wskazała na wymagania stawiane w Programie „Posiłek w domu i w szkole”, 

zgodnie z zasadami posiłki dla osób dorosłych dowożone są do domu, dzieci korzystają  

z posiłków dofinansowanych OPS-u w ajencyjnej stołówce szkolnej. 

Radna Kamila Smęt zapytała, mając na uwadze rezygnację OPS – u z dodatkowych 

usług Punktu Konsultacyjnego, o pomoc psychologiczną dla klientów organizowaną przez OPS  

o której mowa w statucie jednostki, w świetle ochrony zdrowia psychicznego mieszkańców, 

poza Programem „W RODZINIE SIŁA” ? Pani Kierownik wskazała, że taka pomoc będzie 

organizowana na bieżąco. 

O godz. 16.26 Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys ogłosiła przerwę. Obrady połączonych 

komisji zostały wznowione o godz. 16.51. 
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Ad 3. Radni przystąpili do omawiania projektów uchwał:  

1) przyjęcia Strategii rozwoju społeczno – gospodarczego południowej i zachodniej 

części Dolnego Śląska zwanej „Strategia Rozwoju Sudety 2030”; 

Przewodnicząca Wiesława Kajrys poprosiła Kierownika Referatu Budownictwa  

i Rozwoju Lokalnego o omówienie założeń projektu uchwały. Pani Kamila Pankiewicz – 

Krawiec wyjaśniła radnym, że w dniu 23 lutego 2018 Rada Miejska w Niemczy podjęła 

uchwałę XXXIX/203/18 w sprawie współdziałania przy opracowaniu Strategii rozwoju 

społeczno-gospodarczego południowej i zachodniej części Dolnego Śląska, zwanej  „Strategia 

Rozwoju Sudety 2030”.  Rada Miejska w Niemczy wyraziła już wcześniej zgodę na 

współdziałanie z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, w tym zawieranie stosownych 

umów i porozumień, przy opracowaniu tej strategii. Pani Kierownik wskazała, że w grudniu 

2017 r. 107 samorządów – gmin i powiatów subregionów wałbrzyskiego i jeleniogórskiego 

podpisało we Wleniu Deklarację Sudecką. Sygnatariusze Deklaracji Sudeckiej wyrazili wolę 

podjęcia wspólnych działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców  

i szybszego rozwoju gospodarczego tej części Dolnego Śląska. Sygnatariusze zobowiązali się 

do współdziałania przy opracowaniu planu modernizacji i rozwoju – zwanego „Strategia 

Rozwoju Sudety 2030”. „Strategia Rozwoju Sudety 2030” powstała przy zastosowaniu 

innowacyjnego podejścia opartego na terytorializacji rozwoju. Strategia, o której mowa  

w omawianym projekcie uchwały ukierunkowana jest na budowę spójności terytorialnej  

w oparciu o specyfikę tego obszaru oraz wzmacnianie tożsamości poprzez aktywizację 

społeczności lokalnej. Idea strategii, sposób jej powstania, cele, wpisują się w najnowsze 

założenia polityki Unii Europejskiej nakierowanej na nowoczesne, wieloszczeblowe  

współrządzenie oraz budowę tożsamości lokalnej. „Strategia Rozwoju Sudety 2030” składa się 

z 2 części: diagnozy i założeń strategicznych. Pani Kierownik zwróciła uwagę radnych na to, 

że pierwsza część dokumentu obejmuje diagnozę prospektywną w zakresie sytuacji społeczno-

gospodarczej, środowiskowej i przestrzennej subregionów wałbrzyskiego i jeleniogórskiego, 

natomiast w drugiej części przedstawiono i scharakteryzowano wizję, misję, cel główny oraz 

cele strategiczne. W ramach każdego z celów strategicznych wskazano cele operacyjne oraz 

przedsięwzięcia strategiczne. Strategia zawiera informacje wymagane § 38 ust. 1 pkt 4 uchwały 

Nr XXIV/136/12 Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 30 listopada 2012 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Niemcza  (Dz. Urz. Woj. Doln. z 2012 roku, poz. 69 z późn. 

zm.).  

 Radna Edyta Mielnik zapytała czy omawiany dokument jest spójny ze Strategią 

Rozwoju Gminy do 2020 roku ? Radna zapytała również o skutki finansowe podjęcia uchwały? 
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Pani Kierownik Kamila Pankiewicz – Krawiec zapewniła Radnych, że zapisy strategii są 

zgodne z dokumentami strategicznymi gminy oraz innymi wyższego rzędu t. j. zaktualizowaną 

Strategią Rozwoju Województwa Dolnośląskiego 2030 czy Krajową Strategią 

Odpowiedzialnego Rozwoju. Dodała, że dokument jest rzeczową, gruntowną i fachową analizą 

stanu obecnego, oczekiwań i wyzwań rozwojowych jakie stoją przed tą częścią Dolnego Śląska. 

Strategia potwierdza znaczną dysproporcję w poziomie rozwoju i konkurencyjności  tego 

obszaru w porównaniu  z regionami północnej części województwa dolnośląskiego. Wskazuje 

strategiczne przedsięwzięcia na rzecz poprawy warunków życia mieszkańców i szybszego 

rozwoju gospodarczego i jest dokumentem operacyjno-wdrożeniowym, który stanowić będzie 

narzędzie realizacji Strategii Rozwoju Województwa Dolnośląskiego. Zwróciła również uwagę 

radnych na to, że przyjęcie „Strategii Rozwoju Sudety 2030” pomoże w staraniach  

o uwzględnienie subregionów wałbrzyskiego i jeleniogórskiego jako obszarów strategicznej 

interwencji państwa w aktualizowanej Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego.  

 Radna Edyta Mielnik zapytała również czy wiadomo już na jakie zadania będzie można 

składać wnioski wdzięki przyjęciu tej uchwały? 

Stosownie do § 38 ust. 2 pkt 1 uchwały Nr XXIV/136/12 Rady Miejskiej w Niemczy  

z dnia 30 listopada 2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Niemcza  (Dz. 

Urz. Woj. Doln. z 2012 roku, poz. 69 z późn. zm.) zatwierdzenie przez Radę Miejską Niemczy 

powyższej strategii umożliwi skuteczniejsze ubieganie się o środki finansowe z Budżetu 

Państwa oraz Unii Europejskiej w nowej perspektywie finansowej 2021-2027, natomiast sama 

uchwała nie będzie generowała dodatkowego obciążenia dla budżetu gminy w 2019 roku. 

Radni nie mieli więcej pytań. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys 

zarządziła głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 radnych obecnych na 

posiedzeniu połączonych komisji. 

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy na 

2019 rok; 

Przewodnicząca Wiesława Kajrys odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. Radny Andrzej 

Osipowicz zaproponował, aby komisja wyjazdowa, która została zaplanowana w marcu 

bieżącego roku jako wizja lokalna gminnych oczyszczalni ścieków, była komisją połączoną.  

Radna Edyta Mielnik wniosła o ustalenie godzin posiedzeń komisji oraz podawanie  

w przekładanych Radnym projektach uchwał prognozowanych skutków finansowych podjęcia 

uchwały. Mecenas Mateusz Zeman zapewnił Radnych, ze wskazanie w uzasadnieniu skutków 

finansowych podjęcia określonej uchwały jest zgodne z zapisami Statutu Gminy  
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w przypadkach kiedy można je w sposób konkretny i transparentny wyliczyć, w przypadku 

kiedy takiej możliwości nie ma, wskazana winna być informacja w tym zakresie.  

Nastąpiła niekontrolowana dyskusja Radnych na temat różnych propozycji godzin 

planowanych posiedzeń komisji oraz sesji Rady Miejskiej w Niemczy. Radny Stanisław Pelc 

przypomniał o temacie godzin posiedzeń Rady w 2019 roku, który był wielokrotnie wcześniej 

omawiany. Radny przypomniał, że ustalenia dotyczyły godziny 15.00, zarówno posiedzeń 

komisji jak i sesji zaplanowanych w 2019 roku. 

Burmistrz Jarosław Węgłowski zabierając głos w sprawie, zwrócił uwagę Radnych na 

fakt generowania przez Urząd Gminy dodatkowych środków finansowych w celu zapewnienia 

obsługi merytorycznej i administracyjnej. Zabierając głos w sprawie Zastępca Burmistrza Pani 

Bożena Rynkowska poinformowała Radnych o dostosowaniu regulaminu pracy Urzędu Miasta 

do ogólnie obowiązujących w innych urzędach gmin ościennych w taki sposób, że klienci będą 

mogli korzystać z usług urzędu w poniedziałki, środy i czwartki w godzinach od 7.30 do 15.30, 

we wtorki od godz. 7.30 do godz. 17.00, natomiast w piątki od godz. 7.30 do godz. 14.00, 

dlatego jest wniosek do Radnych, aby zostały ustalone godziny posiedzeń podczas godzin pracy 

urzędu. Pani Burmistrz przedstawiła kilka argumentów, wskazała m. in. na potrzebę 

zapewnienia obecności pracowników a następnie wypłaty należnego wynagrodzenia z tego 

tytułu bądź udzielenia dodatkowych dni wolnych co dezorganizuje pracę urzędu, kwestię 

bezpieczeństwa przebywających w sali posiedzeń budynku urzędu osób, przy zamkniętych już 

drzwiach wejściowych do urzędu poza godzinami jego pracy oraz brak pomocy prawnej 

podczas posiedzenia sesji w piątek, przemawiających za taką propozycją, mając na uwadze  

w szczególności wniosek Radnych, aby posiedzenia odbywały się w ostatnim tygodniu każdego 

miesiąca 2019 roku.  

Radna Edyta Mielnik wyrażając swoje zdanie w kwestii odbywania się posiedzeń                     

w piątki i obsługi merytorycznej Rady zwróciła uwagę na to, iż mimo pracy Urzędu Miasta do 

godz. 14.00 w piątki obsługa merytoryczna wskazanych pracowników poszczególnych 

referatów może być zapewniona poprzez przesunięcie w tym dniu ich ośmiogodzinnego cyklu 

pracy czyli przychodzą później do pracy i później w danym dniu kończą pracę zgodnie                            

z harmonogramem pracy Rady Miejskiej i wtedy nie trzeba płacić nadgodzin za dany dzień,                

a zmiana dotyczy tylko jednego dnia w miesiącu. 

Zabierając głos w sprawie Mecenas Mateusz Zeman przychylając się do wniosku Pana 

Burmistrza zwrócił uwagę Radnych na fakt konieczności uzupełnienia projektów uchwał 

omawianych podczas posiedzeń komisji o wnioskowane poprawki, co wymaga ponownej 

akceptacji prawnej a to również wymaga czasu. 
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Radny Stanisław Pelc zwrócił uwagę, że Rada nie została poinformowana o zmianach 

w czasie pracy urzędu. Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska poinformowała, że zmiany 

godzin pracy są przygotowywane w związku z działaniami podejmowanymi w celu 

uzupełnienia zatrudnienia w urzędzie i obsadzenia wolnych stanowisk pracy.  

Przewodnicząca obrad zaproponowała, aby ustalić datę posiedzeń Rady na miesiąc luty 

natomiast po wejściu w życie nowych godzin pracy w urzędzie ustalić całe kalendarium.  

Radni nie mieli pytań do propozycji tematów, którymi będą zajmowali się w 2019 roku.  

Wobec powyższego Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys zarządziła głosowanie nad 

zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 radnych obecnych na 

posiedzeniu połączonych komisji. 

 

3) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Niemczy na 2019 rok; 

Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys nawiązując do propozycji, która pojawiła się podczas 

dyskusji nad planami pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Niemczy, zaproponowała, aby 

najbliższe posiedzenie komisji odbyło się 19 lutego natomiast posiedzenie sesji 26 lutego  

o godzinie 15.00. 

Nastąpiła niekontrolowana i wielowątkowa dyskusja obecnych podczas obrad Komisji 

w podgrupach.  

 Przewodnicząca obrad podsumowała ustalenia Radnych wskazując najbliższe terminy 

posiedzeń Rady w lutym. Zapytała również czy jeśli posiedzenie komisji zostanie zaplanowane 

w innym dniu niż wtorek - podczas dyżuru kancelarii prawnej urzędu, czy wówczas prawnik 

będzie obecny? Mecenas Mateusz Zeman poinformował Radnych, że zgodnie z obowiązującą 

umową, kancelaria jest do wyłącznej dyspozycji Gminy Niemcza w każdy wtorek  danego 

miesiąca, natomiast jest to kwestia do rozstrzygnięcia przez wszystkich wspólników Kancelarii 

Prawnej. 

 Skarbnik Gminy Pani Marta Żłobicka – Wnuk przychyliła się do wniosku Radnej Edyty 

Mielnik i wskazała na konieczność podejmowania uchwał w zakresie zmian budżetu, które 

najczęściej pojawiają się z końcem miesiąca wraz z decyzjami np. Wojewody o zwiększeniu 

środków finansowych. W takim przypadku mogłaby zaistnieć potrzeba zwołania sesji 

nadzwyczajnej.  

 Radny Andrzej Osipowicz zapytał o koszty jakie musi ponosić Gmina Niemcza na 

obsługę prawną, po zatrudnieniu nowej kancelarii. Skarbnik Gminy zobowiązała się do 

przygotowania pełnej informacji w tym zakresie na posiedzenie najbliższej sesji Rady 
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Miejskiej. 

 Radna Alicja Borodajko zapytała czy kancelaria prawna będzie również do dyspozycji 

dla mieszkańców. Mecenas Mateusz Zeman poinformował o godzinach pełnionych dyżurów 

dla mieszkańców we wtorki na ul. Ogrodowej od 9.00 do godz. 12.00, natomiast od 12.00 do 

15.30 w Urzędzie Miasta, ul. Rynek 10, jeśli będzie to wtorek z posiedzeniem komisji oraz sesji 

do godz. 17.00. 

Przewodnicząca obrad podsumowała dyskusję nad projektem uchwały przyjmującej plan pracy 

Rady Miejskiej w Niemczy na 2019 rok, proponując pozostawienie do ostatecznego 

rozstrzygnięcia założeń uchwały do posiedzenia sesji. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Miejskiej w Niemczy na 2019 rok nie został zaopiniowany. 

Ad 4. Przewodnicząca Wiesława Kajrys otworzyła kolejny punkt obrad – sprawy różne. 

Radna Edyta Mielnik zapytała o postępy w naprawie wodociągu w Przerzeczynie – 

Zdroju i Nowej wsi Niemczańskiej. Prezes Elżbieta Szymańska obecna na posiedzeniu komisji 

wyjaśniła sytuacje naprawy instalacji wodociągowo-kanalizacyjnej w Przerzeczynie – Zdroju. 

Została wyłoniona firma, która przygotuje pełną dokumentację wraz z niezbędnymi zgodami 

ma przystąpienie do wykonania instalacji. Obecnie nitka jest zabezpieczona specjalna otuliną, 

która zabezpiecza przed mrozami. 

Radny Miłosz Wrzesiński podziękował Pani Prezes za szybka interwencje na ul. Dolnej 

i zapytał czy teren przy boisku szkolnym będzie zabezpieczony tłuczniem. Prezes zapewniła, 

że sprawa zostanie rozpoznana w porozumieniu z pracownikami Referatu Budownictwa. 

Radna Edyta Mielnik zapytała o ceny wody w czasie realizacji inwestycji wodociągu 

oraz o hydrant przy szkole w Przerzeczynie – Zdroju, czy został zaplanowany do zainstalowania 

w tym miejscu? 

Prezes Elżbieta Szymańska wskazała na przepisy, które w pewnym stopniu ograniczają 

możliwości instalacji w tym miejscu hydrantu, brakuje pełnej dokumentacji w tym zakresie, 

Pani Prezes przygotuje pełną informację m. in. w tym zakresie na posiedzenie, które zostało 

zaplanowane w marcu. 

 Radna Kamila Smęt zapytała, kto jest odpowiedzialny za aktualizację strony 

internetowej urzędu, ponieważ brakuje aktualnych informacji np. w sprawie działalności OPS? 

Radna zapytała o to gdzie publikowane są informacje o odbywających się w naszej gminie 

wydarzeniach. 

Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska poinformowała, że do publicznej wiadomości podano 

ogłoszenie o naborze na stanowisko do promocji, który będzie m. in. zajmował się aktualizacja 
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strony internetowej urzędu, natomiast informacje publikowane są przede wszystkim  

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz Tygodniku Świdnickim. Radna Kamila Smęt zwróciła 

uwagę, że na portalu DOBA pojawiły się dwa artykuły dotyczące informacji naszej gminy, 

wyraziła zdziwienie dlaczego się tam pojawiły? Burmistrz Jarosław Węgłowski wyjaśnił, że 

DOBA bez wiedzy gminy kopiuje artykuły ze strony internetowej prowadzonej przez urząd 

miasta. 

 Radna Edyta Mielnik zapytała o to kiedy zostanie opublikowany harmonogram zajęć 

organizowanych dla dzieci w naszej gminie podczas ferii? 

Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska poinformowała Radnych, że plan ferii został złożony 

w dniu dzisiejszym przez PO Dyrektora NOK  Panią Renatę Kukułę i zostanie niezwłocznie 

opublikowany.  

 Radna Wiesława Kajrys zapytała czy na stanowisko odchodzącego na emeryturę 

Dyrektora Niemczańskiego Ośrodka Kultury będzie ogłaszany konkurs? 

Burmistrz Jarosław Węgłowski poinformował Radnych o tym, że Dyrektor Andrzej Kukuła 

przebywa obecnie na urlopie, natomiast konkurs zostanie ogłoszony pod koniec lutego 

bieżącego roku. Burmistrz Jarosław Węgłowski wspomniał o swojej rozmowie z Dyrektorem 

Kukułą, podczas której poprosił go o przemyślenie zmiany swojej dotychczasowej decyzji co 

do osoby Pani Renaty Kukuła, której powierzył obowiązki dyrektora. Burmistrz ze względu na  

zależności służbowe i inne powiązania poprosił Dyrektora o powierzenie obowiązków 

Dyrektora do końca lutego 2019 roku innemu pracownikowi Niemczańskiego Ośrodka Kultury 

Panu Markowi Wolniakowi.  

Radna Edyta Mielnik zapytała co spowodowało taka decyzję o zmianach w zakresie 

osób pełniących obowiązki Dyrektora NOK? 

Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska poinformowała Radnych, że Burmistrz Jarosław 

Węgłowski zaproponował Dyrektorowi Andrzejowi Kukule zmianę decyzji, po tym jak 

przyjrzał się pracy Niemczańskiego Ośrodka Kultury. 

 Radny Michał Kaczorowski zapytał jak będą wyglądały teraz organizowane rokrocznie 

imprezy miejskie, takie jak Dni Niemczy? 

Burmistrz Jarosław Węgłowski poinformował Radnych, o możliwości organizacji w 2019 roku 

jednej dużej imprezy pn. Dożynki Dolnośląskie. Aby tego rodzaju wydarzenie mogło się odbyć, 

gmina zwróciła się do Urzędu Marszałkowskiego, aby ocenić czy będziemy w stanie udźwignąć 

tak dużą imprezę masową. Więcej informacji na temat będzie mogła udzielić osoba wyznaczona 

do koordynacji organizacji tego wydarzenia - Pani Urszula Adamczyk  Kierownik 

Administracyjny Urzędu Miasta, na sesji w lutym 2019 roku. 
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Obecni na posiedzeniu komisji podjęli dyskusję wielowątkową na temat, kosztów tego 

rodzaju wydarzeń, trudności organizacji zaplecza, zapewnienia obsługi administracyjnej  

i medialnej oraz wartości promocyjnych dla Gminy Niemcza. Burmistrz poprosił Radnych  

o cierpliwość, jak tylko będą znane szczegóły, będą niezwłocznie przedstawione. 

Radny Andrzej Osipowicz poinformował Radnych o ustaleniu terminu wyjazdowego 

posiedzenia połączonych komisji w formie wizji lokalnej na terenach gminnych oczyszczalni 

ścieków na dzień 11 marca 2019 roku o godz. 14.00.  

 Radni podjęli temat uszkodzonych lamp: na ul. Azaliowej, w Nowej Wsi 

Niemczańskiej, w Przerzeczynie – Zdroju, na ul. Bolesława Chrobrego oraz nowych punktów 

świetlnych w Goli Dzierżoniowskiej, w Gilowie i w Kietlinie w miejscu gdzie łączą się droga 

gminna z drogą powiatową. Burmistrz Jarosław Węgłowski zapewnił, że temat oświetlenia 

zostanie rozpoznany zaraz po objęciu przez Panią Kamilę Paniewicz – Krawiec pełnego etatu 

Kierownika Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego. Burmistrz poinformował również 

Radnych o szczegółach złożonych ofert/wycen na modernizację oświetlenia w gminie. 

 Radny Andrzej Osipowicz zgłosił uszkodzoną studzienkę na ul. Azaliowej. Prezes 

Elżbieta Szymańska zapewniła, że przyjrzy się sprawie. 

Radna Maria Oleksiak zapytała czy wiadomo już na temat zmiany kosztów energii 

elektrycznej i czy zostało to przewidziane w budżecie gminy? Skarbnik Gminy Marta Żłobicka 

– Wnuk odpowiedziała, że podwyżki nie były planowane w budżecie. 

Radny Stanisław Pelc poprosił, aby dać Panu Burmistrzowi szansę na zapoznanie się             

z najbardziej nurtującymi gminę tematami i problemami i czas na udzielenie odpowiedzi                     

w miarę postępów ich rozwiązywania. Radni poparli wniosek. 

Radna Edyta Mielnik zapytała o stanowisko Sekretarza. Burmistrz Jarosław Węgłowski 

poinformował Radnych, że obecnie Pan Sekretarz Kazimierz Figzał przebywa na zwolnieniu 

lekarskim. 

Radni podjęli temat w zakresie przygotowania aktu prawa lokalnego dotyczącego 

udzielania stypendium dla mieszkańców Niemczy osiągających znaczące wyniki sportowe. 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że projekt uchwały zostanie przedstawiony pod obrady 

radnych. 

Przewodnicząca obrad udzieliła głosu Sołtysowi Podlesia panu Piotrowi Mielnikowi, 

który zapytał o możliwości techniczne rozwiązania problemu braku wody w sołectwie. 

Kierownik Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego omówiła sytuację wodociągowania 

sołectw sąsiedniej Gminy Ciepłowody. Pani Kierownik zapewniła, że jeśli będą możliwości, 

zaprosiła Pana Sołtysa na rozmowę. 
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Radna Edyta Mielnik wyraziła zainteresowanie w temacie zajęcia ostatecznego 

stanowiska Rady w sprawie transmitowania posiedzeń komisji. Radna przypomniała o podjętej 

na ostatnim posiedzeniu Rady decyzji, w sprawie przygotowania dla Radnych opinii w tym 

temacie. Opinia została przez obsługującą urząd miasta kancelarię prawną przygotowana  

i przesłana Radnym do wiadomości. Głos w sprawie zabrał Mecenas Mateusz Zeman, który 

wyrażając interpretację prawną kancelarii wyrażone w przygotowanej opinii powtórzył,  

że ogólnie przyjęte stanowisko jest takie, iż wszystkie posiedzenia Rady są nagrywane  

i podawane do wiadomości publicznej. Radna Edyta Mielnik wniosła o ponowne 

przegłosowanie stanowiska w temacie transmitowania obrad zarówno komisji jak i sesji Rady 

Miejskiej w Niemczy. Mecenas Mateusz Zeman wyjaśnił Radnym, że Rada nie ma delegacji 

do wyrażania stanowiska w temacie nagrywania, transmitowania i protokołowania posiedzeń 

Rady. Dodał również, że ta kwestia została uregulowana przez ustawodawcę. 

Radna Edyta Mielnik zapytała o konsekwencje naruszania prawa w tym temacie. 

Mecenas Mateusz Zeman poinformował Radnych, że długotrwałe powtarzające się naruszanie 

prawa może dojść do rozwiązania organu je stanowiącego.  

Radna Kamila Smęt przypomniała, że wniosek transmitowania obrad Rady został 

wyrażony przez mieszkańców i dodała, że nie rozumie stanowiska Radnych w ograniczaniu 

dostępu mieszkańców do jawności przebiegu posiedzeń. Nastąpiła dyskusja Radnych na temat. 

Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys poinformowała radnych, że temat zostanie 

ostatecznie rozstrzygnięty na posiedzeniu sesji. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca obrad Wiesława Kajrys 

zamknęła posiedzenie połączonych komisji. 

Komisje zakończyły posiedzenie o godz. 18.55.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Społecznej  
i Spraw Obywatelskich 

  
 

(-) Wiesława Kajrys 

 

 

 

 

 

Protokołowała Agnieszka Borowska, Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej 


